
Ministerie van Volksgezondheid, 

Welzijn en Sport 

Aan staatssecretaris Deadline: 14-11-2022 Directie Jeugd 

Ontworpen door 

Datum Document 

Kenmerk 
n ota 3451477-1037951-) 

Bijlage(n) 
1.Kamerbrief 

(ter beslissing) Verzoek uit de regeling van werkzaamheden over het 
bericht ‘Tientallen klachten over misbruik en 
mishandeling in jeugddorp De Glind’ 

Commissiebrief hangt samen met kamervragen zaken: 1038146, 1038014, 

1038490. 

1. Aanleiding 

De Tweede Kamer — op initiatief van Kamerlid Westerveld — heeft verzocht om een 

reactie van u voorafgaand aan het WGO op 21 november of u bereid bent om de 

regeling voor de financiële tegemoetkoming voor slachtoffers van geweld in de 

jeugdzorg — opgezet n.a.v. het onderzoek van commissie de Winter uit 2019 - te 

verlengen. Over dit onderwerp heeft Kamerlid Westerveld eveneens een 

Kamervraag gesteld (Marjoleinzaak 1038490). U en de minister voor 

Rechtsbescherming hebben van de zomer een beslissing genomen om de regeling 

conform afspraak eind 2022 af te laten lopen (Marjoleinzaak 1029529). 

2. Geadviseerd besluit 
U wordt geadviseerd om akkoord te gaan met deze commissiebrief en — bij 

eveneens akkoord van de minister voor Rechtsbescherming - deze te 

ondertekenen en naar de Tweede Kamer te sturen. 

3. Kernpunten 

„U geeft in deze brief aan dat u - net als de Tweede Kamer — geschrokken 

bent van de misstanden die in jeugddorp de Glind hebben plaatsgevonden. 

e _U geeft aan dat u het heel belangrijk vindt dat de slachtoffers die zich 

gemeld hebben ergens terecht kunnen, zoals de telefoonlijn die Pluryn 

heeft opgezet, Slachtofferhulp Nederland en het Centraal Informatie en 

Expertisepunt van het Trimbos. 

e Inde brief legt u uit dat u niet aan het verzoek kunt voldoen om de 

regeling langer open te stellen. 

Voor deze regeling komen mensen in aanmerking die tussen 1945-2019 
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als minderjarige in de jeugdzorg met verblijf verbleven — onder 

verantwoordelijkheid van de overheid — en daar te maken kregen met 

bovenmatig geweld. Kenmerk 

e Zij hebben sinds 1 januari 2021 de tijd gehad om een aanvraag in te 3451477-1037951-J 

dienen, en kunnen dit de komende 1,5 maand ook nog doen. Een periode 

van 2 jaar om een aanvraag te doen lijkt voldoende tijd om een aanvraag 

te doen. Hier is ook altijd zo over gecommuniceerd. 

e De regeling lijkt ook voldoende bekend, het Schadefonds geeft aan dat er 

sinds 1 januari 2021 tot eind oktober bijna 19.000 aanvragen zijn 

ingediend. Dat is vele malen meer dan er voor vergelijkbare regelingen 

(commissie Deetman en commissie Samson). 

e Eerdere regelingen — die van commissie Deetman en commissie Samson — 

werden weliswaar via de rechter verlengd, maar deze waren waarschijnlijk 

minder goed bekend. Voor beide regelingen werden in 2 jaar tijd zo’n 

2.000 aanvragen ingediend. 

e De casussen die in de uitzendingen van Omroep Gelderland genoemd 

werden, gaan met name over de jaren ‘80 en ‘90. Deze personen hebben 

daarmee de gelegenheid gehad om een aanvraag in te dienen. Omroep 

Gelderland spreekt over ca. 60 meldingen, en het Schadefonds geeft aan 

dat er - in de tot nu toe behandelde aanvragen - enkele tientallen 

aanvragers zitten die (o.a.) in de Glind hebben verbleven. Het lijkt erop 

dat in elk geval een deel van deze slachtoffers al een aanvraag heeft 

ingediend. Pluryn geeft aan dat zij ook mensen actief wijzen om de 

mogelijkheid om een aanvraag in te dienen. 

e Daarnaast geldt dat als de regeling nu niet stopt, er onduidelijkheid wordt 

gecreëerd over wanneer de regeling dan wel stopt. Mensen die een 

aanvraag willen indienen gaan dan mogelijk afwachten omdat ze 

verwachten dat de regeling nog wel een keer wordt verlengd. 

e Daarom geeft u aan dat de minister voor Rechtsbescherming en u niet aan 

het verzoek zullen voldoen. 

4. Toelichting 

a. Draagvlak politiek 

Tijdens het debat over commissie De Winter in december 2020 is veel gesproken 

over deze regeling. De regeling is ook daarnaast nog vaak in het nieuws geweest 

en onderwerp van gesprek geweest in debatten. Er wordt ook weleens gevraagd 

hoeveel aanvragen tot nu zijn ingediend en hoeveel dit gekost heeft. 

b. Draagvlak maatschappelijk en eenduidige communicatie 

Het onderzoek van commissie De Winter heeft veel teweeg gebracht, en heeft op 

verschillende plekken veel aandacht gekregen. Ook voor deze regeling is veel 

aandacht geweest. Gedeeltelijk vanuit onze eigen communicatie, en gedeeltelijk 

ook door lotgenoten onderling of bijvoorbeeld via TikTok filmpjes. Er is altijd 

gecommuniceerd dat de regeling af zou lopen op 31 december 2022. Dat staat op 

alle relevante websites. In het kader van heldere en eenduidige communicatie zou 

het eveneens goed zijn om de afspraken hierover te handhaven. 

c. Financiële en personele gevolgen 

N.v.t. 

d. Juridische aspecten haalbaarheid 

N.v.t. 
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e. Afstemming (intern, interdepartementaal en met veldpartijen) 

Er is afgestemd met het ministerie van J&V, en met het Schadefonds 

Geweldsmisdrijven. Kenmerk 
3451477-1037951-) 

f. Gevolgen administratieve lasten 

N.v.t. 

g. Toezeggingen 

N.v.t. 

h. Fraudetoets 

N.v.t. 

5. Informatie die niet openbaar gemaakt kan worden 

Tot personen herleidbare gegevens zijn onleesbaar gemaakt vanwege de 

bescherming van de persoonlijke levenssfeer. 
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